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XIV. Leó pápa 
 

 
 
„Béke mindnyájatokkal! Kedves Testvéreim, ez a feltámadt 
Krisztus első köszöntése, a Jó Pásztoré, aki életét adta Isten 
nyájáért. Én is szeretném, hogy ez a békeköszöntés belép-
jen szíveinkbe, eljusson családjainkhoz, minden emberhez, 
bárhol is vannak, minden néphez, az egész földre. Béke 
veletek! Ez a feltámadt Krisztus békéje, egy fegyvertelen 
béke, egy lefegyverző béke, alázatos és tartós, Istentől jön, 
aki mindannyiunkat szeret, feltétel nélkül. Még a fülünkbe 
cseng Ferenc pápa gyenge és mégis mindig bátor hangja, 
aki megáldotta Rómát. A pápa, aki megáldotta Rómát, 
megáldotta az egész világot is húsvét napjának délelőttjén. 
Engedjétek meg nekem, hogy folytassam ezt az áldást! 
Isten szeret minket, Isten szeret mindannyiótokat, a rossz 
nem győzedelmeskedik. Mindannyian Isten kezében va-
gyunk 
Mindannyiótoknak, de kivált a perui Chiclayo egyházme-
gyém népének, Róma és Olaszország népének üzenem, 
hogy fellegvár egyháznak kell maradnunk, egy olyan egy-
háznak, amely szeretetet tanúsít, amely mindig és feltétel 
nélkül jótékonykodik a szenvedőkkel”  
Az új pápáról szóló feljegyzések: 
„Mindig barátságos és melegszívű volt. A józan ész és a 
gyakorlatias aggodalmak hangja maradt az egyház szamari-
tánus ténykedésével kapcsolatban” 
„Fanyar humorérzéke van, és nem olyan ember volt, aki 
keresi a rivaldafényt” 
Ellenezte a nők diakónussá történő szentelését. 
Azt mondta, hogy az „nem old meg egy problémát”, hanem 
ellenkezőleg „új problémát szülhet”. Ugyanakkor elismerte, 
hogy a nők sok szinten gazdagíthatják az egyház életét. 
„Rob – számomra ő még mindig Rob – mélyen együtt érez 
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társadalom elfeledkezik. A legjobban úgy tudnám leírni őt, 
hogy Ferenc nyomdokain fog járni. Nagyon jó barátok vol-
tak. Még mielőtt Ferenc pápa lett volna, és még mielőtt a 
testvérem püspök lett volna, már akkor ismerték egymást. 
Nagy-nagy vágya, hogy segítsen az elnyomottakon és a 
jogfosztottakon, azokon az embereken, akiket a többség 
figyelmen kívül hagy. Nem fog elmenni 19 fogásos vacso-
rákra – nyilatkozta bátyja, John Prevost 
„Mindig nagyon intelligens volt, sosem hozott elhamarko-
dott ítéletet, tisztelettel bánt az emberekkel és figyelmesen 
hallgatott. Biztos vagyok benne, hogy ez fogja jellemezni a 
pápasága alatt is” 
A bíborosokkal együtt bemutatott szentmisét így fejezte 
be: „Akkor leszek igazán Jézus Krisztus tanítványa, amikor a 
világ már nem látja a testemet.” Ezt továbbgondolva erő-
teljes képpel élt, amely pápaságának programadó gondola-
ta lehet: 
„Arról van szó, hogy félre kell állnunk, hogy Krisztus ma-
radhasson, kicsivé kell tennünk magunkat, hogy őt ismerjék 
meg és dicsőítsék, fel kell emésztenünk magunkat a végső-
kig, hogy mindenkinek lehetősége legyen megismerni és 
szeretni Őt.”  
. 
A Capella Savaria koncertje templomunkban 
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Gyenese Balázs EKT-elnökünket akolitussá avatta Székely 
János megyéspüspök 
Hogy kik az akolitusok?  Idézve püspök atya szavait: „Ők a 
híd a papság és a hívek között. Szolgálatuk középpontjában 
Krisztus áll. Őbelőle merítik az erőt a szentségeken keresz-
tül, hogy emberi lelkeket és közösségeket nyerjenek meg 
Krisztusnak. Az akolitusok küldetése az életszentség abban 
a közösségben, ahol élnek. Ahogyan fogalmazott szüksége 
van az egyháznak tevékeny, küldetéses, mobiltelefonos, 
farmernadrágos szentekre, azaz szent életű orvosokra, 
mérnökökre, tanárokra”.  
Püspök atya homíliájában útravalóval látott el bennünket 
ehhez a szeretetteljes feladathoz.  Legyünk hálásak! Le-
gyünk hálásak a szüleinknek. Általuk kaptuk az életünket a 
Mennyi Atyától. Akkor is legyünk hálásak, ha nehézségek 
közt vagyunk, hullámvölgyben van az életünk.  Ferenc pápa 
buzdított bennünket, hogy mi keresztények legyünk jelen a 
világban. Katolikusként, életünk legyen jel és vonzerő a 
környezetünk számára.  Nagyon fontos a közösség.  Püspök 
atya szavai szerint a lelki megújulás a szent életű embere-
ken keresztül valósul meg. Életcélunk legyen, hogy szere-
tetben növekedve szolgáljunk családunkban, munkahe-
lyünkön és egyházunkban, a plébániánkon. Akolitus fel-
adat, hogy a plébánián segítsék a lelkipásztorok munkáját 
az Eucharisztia körüli szolgálatban, áldoztatásban, az oltári-
szentség eljuttatásában a betegekhez. Nagyon örülök, hogy 
a 10 órai szentmisén szolgálhatok és segíthetek az áldozta-
tásban. Szeretnék, mint gyógyszerész és kórházi dolgozó a 
beteglátogatásba is bekapcsolódni újra, ahogy régen a 
gyerekek születése előtt. (Dr. Gyenese Balázs) 
 

 
 

P. Hidász Ferenc előadása 
„A Naphimnusz születésének jubileuma” 

 
 

A Naphimnusz a ferences család kincse. Ezt a megállapítást 
boncolta Ferenc atya az esten. Kiindulópontja két művész, 
Szedő Dénes OFM és Kákonyi Asztrik OFM volt. Szedő Dé-
nes életművének nagy részét a Naphimnusz fordításai és 
elemzése teszi ki. A Naphimnusz könnyed nyelvezete az 
anyanyelvén, itáliai nyelven született. Szókincse a teremt-
mények dicsőítő énekében bővebb, mint a többi írás. A 
háttérben a zsolozsma részletei, a zsoltárok, az evangélium 
idézetei és a liturgia inspirálták. 
„…az Úr dicséretére , a mi vigasztalásunkra és 
szomszédaink épülésére új dicsőítő éneket akarok szerezni 
az Úr teremtményeiről, melyeket nap mint nap használunk, 
és amelyek nélkül nem élhetünk…” 
A mű esszenciája az első szó, „Altissimo”, Fölséges, Magas-
ságbeli 15-ször szerepel Szent Ferenc írásaiban. Az istendi-
cséret az Eucharisztiához visz bennünket. Ezeket Szedő 
Dénes atya munkásságából ismertük meg, aki élete során 
behatóan tanulmányozta Szent Ferenc irodalmi értékű 
munkásságát. Több fordítást készített a Naphimnuszból. 
Megjelent a Nyugatban, felkérte Kodály Zoltánt, később 
Bárdos Lajos is írt zenét a magyar fordításhoz.  
Ferenc atya maga is elénekelte a diákkorában megtanult, s 
azóta számtalanszor felidézett zeneművet. A hallgatókat is 
megénekeltette a kotta és szöveg kézbe adásával, ez tette 
egyedivé az estet. 
Ferenc atya személyes emlékeit is elmondta a hetvenes 
évekből. Azóta gondozza Kákonyi Asztrik és Szedő Dénes 
művészeti hagyatékát. (Magyar Sándorné) 
 
Hirdetés 
A májusi litániákat a 4.25-ös Esti dicséret után imádkozzuk 
a Loretto-kápolnában, az 5 órai szentmise előtt. 
Május 11-én a 10 órai szentmise keretében lesz a plébániai 
elsőáldozás. 
Május 11-én a ferences növendékképzés támogatására 
gyűjtünk a szentmiséken. Köszönjük a testvérek nagylelkű 
adományait, amellyel támogatják növendékeink képzését, 
valamint a hivatásokért mondott fohászokat. 


